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NĚMECKO: Akcie německé letecké společnosti Lufthansa rostly téměř o šest procent. Ekonom
Vladimír Pikora na své facebookové stránce píše, že se to může jevit jako dobrá zpráva, jako by byla
německá ekonomika po koronavirové krizi z nejhoršího venku, ale to není pravda.

Pikora uvádí, že na první pohled by se mohlo zdát, že je německá ekonomika po koronavirové krizi
z nejhoršího venku a že už je vidět světlo na konci tunelu. Takové optimistické titulky se v
médiích objevily po zprávě, že německé podnikatelské klima se v květnu zlepšilo. Index
podnikatelského klimatu Ifo pro tento měsíc stoupl na 79,5 bodu ze 74,2 bodu za duben. Nálada
podnikatelů se zlepšila.

Podle českého ekonoma ale realita je uplně jiná.

„Realita je tedy taková, že se německá ekonomika odrazila ode dna, ale stále se topí a je daleko od
hladiny, kde bude dýchat. To není žádné světlo na konci tunelu. To si jen někdo básní do kapsy. To,
že bude květen lepší než duben, muselo být snad jasné každému, ale ještě to není argument
k oslavě,“ pokračuje.

Manžel ekonomky Markéty Šichtařové, tvrdí, že pokud jde o akcie Lufthansy, je jasný důvod. Akcie
letecké společnosti narostly, protože německá vláda oznámila, že Lufthanse pomůže částkou devět
miliard eur.

Pikora je přesvědčen, že stav německé ekonomiky není dobrý.

„Kdyby roboty víc analyzovaly čísla, viděly by, že německý obrázek ekonomiky není dobrý. Německý
statistický úřad dnes zveřejnil podrobnosti o růstu HDP za první kvartál. Investice mezičtvrtletně
poklesly o 6,9 %. Ve stavebnictví přitom investice rostly. Pokles se tedy projeví hlavně v technologii.
Soukromá spotřeba poklesla o 3,2 % a exporty o 3,1 %. Lidé tedy hodně šetřili. V únoru byla přitom
mezi lidmi ještě normální nálada. To ukazuje na pěkný propad ve druhém kvartále. On totiž už konec
roku byl nedobrý. Po poslední revizi dat víme, že už v posledním kvartále 2019 ekonomika o
desetinku procenta klesala. Německá ekonomika tak v roce 2019 poklesla ve druhém i čtvrtém
kvartále. Problém tedy není jen COVID-19. Na krizi bylo zaděláno už před rokem,“ uzavřel ekonom.
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